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Spørgsmål nr. 554 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange af dem, der er blevet fa-
miliesammenført med en herboende flygtning, som efterføl-

gende har søgt om asyl i Danmark? Ministeren bedes oplyse 

tallene for 2014.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Udlændingestyrelsen. 

 

Udlændingestyrelsen har oplyst, at styrelsen i 2014 har meddelt opholdstil-

ladelse til 2.398 ægtefæller og mindreårige børn efter udlændingelovens § 

9, stk. 1, nr. 1-2, samt § 9 c, stk. 1 (særlige grunde), på baggrund af fami-

liesammenføring med en herboende flygtning. Opgørelsen omfatter også 

afgørelser i genoptagelses- og hjemvisningssager. Ud af disse 2.398 perso-

ner har 121 personer efterfølgende ansøgt om asyl i Danmark. 

 

Opgørelsen omfatter familiesammenføringstilladelser meddelt i 2014 og er 

opgjort på baggrund af foreløbigt fastfrosne registreringer i udlændinge-

myndighedernes elektroniske sagsbehandlingssystem pr. den 12. januar 

2015, mens antallet af asylansøgninger er opgjort pr. 22. april 2015. 

 

Generelt bemærkes det, at de statistiske oplysninger er behæftet med usik-

kerhed, da udlændingesystemerne er opbygget som journaliserings- og 

sagsstyringssystemer og ikke som egentlige statistiksystemer. 

 

 

 

 

 

 

 


